

Title (en)

Screening belt press.

Title (de)

Siebbandpresse.

Title (fr)

Presse à tamis sans fin.

Publication

**EP 0562223 A2 19930929 (DE)**

Application

**EP 92890263 A 19921216**

Priority

AT 59092 A 19920323

Abstract (en)

In a juice belt press for removing juice from fruit mash, an endless screening press belt (22) runs in serpentine fashion between pressing rolls (3) and reversing rolls (4) arranged between the pressing rolls (3). The reversing rolls (4) are mounted to be pivotable in the frame (1) of the device about pivoting axes (32) via supports (30) and bearing supports (33). The bearing supports (33) of the supports (30) for the reversing rolls (4) are adjustable so that the distance of the resultant from the forces exerted by the screening press belt (22) on the reversing roll (4) from the pivoting axis (32) of the supports (30) can be varied. In this way, the magnitude of the moment, by means of which the reversing roll (4) is pressed onto one or the other of the adjacent press rolls (3), can be adjusted to the most advantageous value at the time, in order to increase the contact pressure between the screening press belt (22) and the press roll (3) at the end of a looping zone between the screening press belt (22) and the press roll (3).  
<IMAGE>

Abstract (de)

Bei einer Saftbandpresse zum Entsaften von Obstmaische wird ein endloses Siebpreßband (22) serpentinenartig zwischen Preßwalzen (3) und zwischen den Preßwalzen (3) angeordneten Umlenkwalzen (4) geführt. Die Umlenkwalzen (4) sind über Träger (30) und Lagerträger (33) im Rahmen (1) der Vorrichtung um Schwenkachsen (32) verschwenkbar gelagert. Die Lagerträger (33) der Träger (30) für die Umlenkwalzen (4) sind verstellbar, so daß der Abstand der Resultierenden aus den vom Siebpreßband (22) auf die Umlenkwalze (4) ausgeübten Kräfte zur Schwenkachse (32) der Träger (30) geändert werden kann. Auf diese Art und Weise kann die Größe des Momentes, durch das die Umlenkwalze (4) auf die eine oder andere der benachbarten Preßwalzen (3) gedrückt wird, auf den jeweils günstigsten Wert eingestellt werden, um den Anpreßdruck zwischen Siebpreßband (22) und Preßwalze (3) am Ende eines Umschlingungsbereiches zwischen Siebpreßband (22) und Preßwalze (3) zu erhöhen.  
<IMAGE>

IPC 1-7

**B01D 33/048; B30B 9/24**

IPC 8 full level

**B30B 9/24** (2006.01)

Cited by

CN107594582A; ES2155398A1; WO2004014157A1

Designated contracting state (EPC)

CH DE LI

DOCDB simple family (publication)

**EP 0562223 A2 19930929; EP 0562223 A3 19940427; EP 0562223 B1 19971029; AT 396554 B 19931025; AT A59092 A 19930215; DE 59208997 D1 19971204**

DOCDB simple family (application)

**EP 92890263 A 19921216**; AT 59092 A 19920323; DE 59208997 T 19921216